
Or.0002.4.2019 

PROTOKÓŁ Nr VII.2019 

Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 25 czerwca 2019 r. w godz. 10.00 – 14.10 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 

o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 

2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 

3) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 

4) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. IGKRiP; 

5) Krystyna Leśniewska – Dyrektor SP w Bruszewie; 

6) Andrzej Raciborski – Delegat PIR (Prezes GSW Krzewina); 

7) Ewa Szyszko – Prezes Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” 

8) Danuta Perkowska – Prezes Banku Spółdzielczego w Sokołach; 

9) Zbigniew Roszkowski – Prezes Spółdzielni Kółek Rolniczych w Sokołach; 

10) Józef Sulima – Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku; 

11) Katarzyna Łotowska – Prezes Ośrodka Wspierania Organizacji Pozarządowych w B-stoku; 

12) Agnieszka Kurzyna – Dyrektor CKB w Sokołach. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

oraz  

sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Poprosił wszystkich 

o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy śp. Jerzego Stypułkowskiego radnego III, IV i V ka-

dencji Rady Gminy Sokoły oraz wieloletniego sołtysa wsi Perki-Lachy. Zebrani na sesji oddali hołd 

zmarłemu Jerzemu Stypułkowskiemu. Następnie przewodniczący przywitał radnych, sołtysów 

i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 12 radnych. 

W związku z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady 

Rady Gminy Sokoły są nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 

internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego z art. 13 RO-

DO znajduje się na stronie BIP-u. Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urzą-

dzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. Na dzisiejszej 

sesji z przyczyn technicznych nie jest to możliwe. W związku z tym przeprowadzane będą głosowania 

imienne. Głosowanie imienne odbywa się w taki sposób, że radny po wywołaniu kolejno z listy przez 

Przewodniczącego Rady wypowiada się, czy jest „za”, „przeciw”, czy „wstrzymuje się od głosu”. 

Osoba wskazana przez Przewodniczącego sporządza imienny wykaz głosowania, który podaje się do 

publicznej wiadomości w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Poinfor-

mował, że porządek obrad dzisiejszej sesji został przekazany radnym korespondencyjnie i na podane 

skrzynki poczty elektronicznej. Zapoznał z porządkiem obrad i zwrócił się do radnych z zapytaniem, 

czy mają uwagi lub inne propozycje do proponowanego porządku obrad? Jednocześnie powiadomił, 

że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być 

wprowadzone bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

 Radni nie wnieśli uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad. Po przeprowadzonych głosowaniu ogłosił, że za przyjęciem porządku obrad głosowało 12 rad-

nych. Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu VI Sesji Rady Gminy. 

2. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 

3. Informacja na temat projektu „Kultura dodaje skrzydeł” realizowanego przez Centrum Kuturalno-

Biblioteczne w Sokołach. 

4. Informacja z działalności instytucji kultury za 2018 rok.  

5. Przedstawienie raportu o stanie gminy. 

6. Debata nad raportem. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sokoły. 

8. Rozpatrzenie i zatwierdzenie: 

1) sprawozdania finansowego za 2018 rok; 

2) sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

9. Zapoznanie z opinią RIO o sprawozdaniu. 

10. Zapoznanie z informacją o stanie mienia Gminy Sokoły. 

11. Zapoznanie ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej i opinią RIO o wniosku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2018 rok. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium wójtowi gminy. 

14. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2019 rok; 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024; 

3) udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu; 

4) ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły 

oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych. 

15. Przedstawienie raportu z realizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska oraz Programu 

usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest za okres 2017-2018. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

17. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad. 1. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał wyciąg z protokołu VI Sesji Rady 

Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 

Rada w formie głosowania jednogłośnie przyjęła protokół VI Sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 2. 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 

30 kwietnia 2019 r. do 25 czerwca 2019 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy poinformował, że na dzisiejszą sesję zaprosiliśmy Dyrektora 

Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku pana Józefa Sulimę. Na komisjach rozma-

wialiśmy na temat obwodnicy Sokół. W punkcie 15 podpunkt 3 porządku obrad mamy przewidziane 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu. Pan wójt 

poprosił przewodniczącego, aby udzielić głos panu dyrektorowi. 

Józef Sulima Dyrektor Podlaskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Białymstoku poinformo-

wał, że jest możliwość i okazja zrobić coś dobrego dla Sokół. Po rozpoczęciu naprawy drogi z Jeżewa 

Starego do Sokół część ruchu drogowego przekłada się z krajówki przez Sokoły na inne drogi. Ruch 

drogowy odbywa się w dużej mierze przez Sokoły. W najbliższych latach liczba samochodów jeszcze 

wzrośnie, dlatego pojawił się pomysł wykonania obwodnicy miejscowości. Wkrótce zostanie przebu-

dowana droga z Wysokiego Mazowieckiego do Roszk Wodźk. Chcemy zdążyć przed tymi pracami 

i wcześniej wykonać obwodnicę Sokół, która powiąże wszystkie te inwestycje i spowoduje właściwe 

rozładowanie ruchu drogowego. Pan dyrektor pokazał na mapie przewidywany przebieg drogi 
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i oświadczył, że wielu właścicieli gruntów może obawiać się wywłaszczenia i niezapłacenia odszko-

dowania za zabraną pod drogę ziemię. Nie powinno być z tego tytułu obaw. W ostatnich latach wyko-

naliśmy 240 km takich dróg i obyło się bez żadnych skarg. Gdyby były jakieś protesty, albo skargi to  

byłoby o tym głośno w mediach. Organizujemy konsultacje z mieszkańcami, gdzie można się wszyst-

kiego dowiedzieć. Ludzie po wykonanej inwestycji są z niej zadowoleni, bo mogą na tym tylko sko-

rzystać. Poprosił radnych o zaakceptowanie pomysłu. 

A.C. mieszkaniec gminy zapytał, czy droga będzie przebiegała przez jego działkę? 

Józef Sulima Dyrektor PZDW odpowiedział, że na chwilę obecną nie wie, jaki będzie dokład-

ny przebieg drogi. Dopiero po ustaleniu jakiegoś wariantu przez projektanta będziemy mogli nad tym 

dyskutować. Poprosił pana A.C. o porozmawianie z mieszkańcami wsi Mazury i Brok na temat wy-

właszczenia i wysokości odszkodowania. Na konsultacjach wrócimy do tematu. 

A.C. mieszkaniec gminy zapytał, kiedy zostanie wykonana mapa? 

Józef Sulima Dyrektor PZDW odpowiedział, że pod koniec sierpnia będzie już znana trasa 

przebiegu obwodnicy, wówczas rozpoczniemy konsultacje z mieszkańcami i rozmowy. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że gmina Sokoły nie jest taka bogata. Zapytał, czy wo-

jewództwo jest takie biedne, żeby w pierwszej kolejności do gminy przychodzić po pieniądze? W tej 

chwili wygląda to tak, że bez projektów musimy wydać 300 tys. zł. Jeśli pomysł nie spodoba się rolni-

kom, to co dalej z tym zrobić? Gmina do każdej wykonywanej na naszym terenie inwestycji musi 

dokładać, a zdarza się, że województwo nie wykorzysta pieniędzy i zwraca je do centrali. Czy woje-

wództwo musi szukać pieniędzy w gminach? 

Józef Sulima Dyrektor PZDW odpowiedział, że dokumentację na drogę z Wysokiego Mazo-

wieckiego do Roszk Wodźk mamy już wykonaną. W tym momencie, chcemy zrobić coś więcej niż 

zostało wcześniej przewidziane, a na to potrzebne są pieniądze. Zdajemy sobie sprawę z tego, że nie 

wszyscy mogą być zadowoleni z przebiegu drogi. Przy każdej inwestycji znajdzie się jedna osoba, 

która będzie miała inne poglądy niż pozostali. Obwodnica będzie wykonana na podstawie przepisów 

o ZRID. Uzależnienie realizacji inwestycji od 100 % zadowolonych spowodowałoby to, że zadanie 

nie miałoby swego finału. Gminę prosimy o pieniądze dlatego, że my już mamy zrobioną dokumenta-

cję, a jeśli gmina chce coś więcej, to musi zapłacić za dodatkowe prace projektowe. Województwo 

i tak weźmie na siebie koszty związane z wykonaniem obwodnicy. Gmina zapłaci tylko za dokumen-

tację. Odnosząc się do kwestii zwracania środków do centrali oświadczył, że nic nie jest zwracane, bo 

wszystko się wykorzystuje. Samorząd gminy powinien być wdzięczny, że jest przychylność woje-

wództwa i znajdą się pieniądze na wykonanie nieprzewidzianej obwodnicy. Jeśli nie będzie zgody, to 

obwodnica nie będzie zrealizowana.  

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że radni zostali wybrani przez rolników i powinni re-

prezentować ich interesy. Teraz musimy szybko podjąć decyzję. Nie było żadnych konsultacji i nie 

jesteśmy zorientowani w temacie. Zapytał, jakie są już zrobione projekty na tą drogę? 

Józef Zajkowski Wójt Gminy pokazał na mapie zaprojektowany przebieg drogi. 

Radny Marek Czajkowski oznajmił, że w wielu gminach łatwo jest pozyskać grunty pod dro-

gę, ponieważ nie wszystkie są użytkowane rolniczo. W gminie Sokoły grunty są cenne i gospodarze 

nie zechcą tracić swojej własności. Na ostatnich komisjach nie było mowy o przekazaniu środków 

województwu. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że była o tym mowa. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady potwierdził rozmowy na ten temat. 

Józef Sulima Dyrektor PZDW oznajmił, że na wybudowaniu drogi skorzystają nie tylko 

mieszkańcy Sokół, ale również i rolnicy. Jeśli chcemy coś zrobić, to musimy podejmować decyzje. 

Zrezygnowanie w tym momencie z inwestycji spowoduje to, że w przyszłości nie będzie już można do 

tego powrócić. Podjęcie decyzji w tej sprawie należy do rady gminy. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady oświadczył, że ma nadzieję, że radni dojdą do po-

rozumienia i droga zostanie zrealizowana. 

Radny Tomasz Kruszewski zapytał, ile będzie kosztowała inwestycja i z jakich źródeł zostanie 

sfinansowana? 

Józef Sulima Dyrektor PZDW odpowiedział, że gmina nie będzie dokładała do samej inwe-

stycji. Wnioskujemy jedynie o dofinansowanie wykonania dokumentacji projektowej w kwocie 300 

tys. zł. 
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 Radna Jadwiga Sieniawska powiedziała, że z punktu widzenia mieszkańców Sokół wykonanie 

inwestycji jest bardzo potrzebne. Obecnie codziennie przez miejscowość przejeżdża mnóstwo samo-

chodów ciężarowych. Wiąże się to z bezpieczeństwem w ruchu drogowym i niszczeniem mienia. Wy-

konanie inwestycji zmieni ten niekorzystny stan rzeczy. Przeznaczenie 300 tys. zł na dokumentację 

jest gwarancją, że droga powstanie. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady oznajmił, że wiele miejscowości w Polsce walczy 

o obwodnice. Rada gminy nie może być przeciwna wykonaniu tej inwestycji. Stwierdził, że nie rozu-

mie poglądu radnego Marka Czajkowskiego. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że nie jest przeciwny inwestycji, a wydaniu 300 tys. zł. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy powiedział, że rozmawialiśmy o tym na komisji. 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że nie było takiej dyskusji. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady powiedział, że na komisji była nawet pokazywa-

na mapa i proponowany przebieg drogi. Zakończył dyskusję na ten temat i przekazał głos panu Pio-

trowi Konczewskiemu z fundacji „Praca dla niewidomych”. 

Piotr Konczewski z fundacji „Praca dla niewidomych” poinformował, że reprezentuje Zakład 

Aktywności Zawodowej w Krzyżewie. Oświadczył, że jest bardzo zadowolony, że może pracować 

w Krzyżewie. W gminie spotkał wielu mądrych, dobrych i szlachetnych ludzi. W zakładzie pracują 

młodzi i wykwalifikowani pracownicy. W realizacji projektu w bardzo dużym stopniu fundacji pomo-

gła śp. Wioletta Gierłachowska Dyrektor ZSR w Krzyżewie. W Centrum Aktywności Zawodowej 

w Krzyżewie zatrudnienie znalazły 33 osoby niepełnosprawne. Na samym początku było 21 osób 

niepełnosprawnych. Większość pracowników i podopiecznych, to mieszkańcy gminy. Krzyżewo nie 

jest własnością fundacji i służy gminie. Przedstawił, że cztery lata temu składał obietnice dotyczące 

ośrodka w Krzyżewie i dziś może powiedzieć, że jest bliski ich spełnienia. W trakcie funkcjonowania 

zakładu w Krzyżewie mieliśmy gości z różnych zakątków świata. Dzięki funkcjonowaniu ośrodka 

w Krzyżewie gmina Sokoły staje się częścią tego wielkiego świata. Najważniejszym celem naszego 

centrum jest stworzenia miejsca życia i pracy dla osób niepełnosprawnych. W ostatnim czasie jeden 

z niepełnosprawnych pracowników powiedział, że w Krzyżewie może pracować nieodpłatnie. Ozna-

cza to, że panuje tu taka atmosfera, że podopieczni odbierają te miejsce, jako nowe życie. Daje to nam 

do myślenia i utwierdza w przekonaniu, że wykonujemy słuszną misję. Pani Stefania Karpowicz pa-

rząc na nas z nieba ma pewność, że stworzone przez nią miejsce służy ludziom. Niepełnosprawni od-

najdują tam swoje miejsce. Są przepełnieni radości i odnajdują się tam w życiu. Pan Piotr Konczewski 

stwierdził, że jest bardzo zadowolony, że realizowany w Krzyżewie projekt spotyka się z wizją rozwo-

ju gminy. W przestrzeni publicznej pojawiają się opinie, że: fundacja coś dostała, coś się zrobiło dla 

fundacji, fundacja coś wzięła. Fundacja żyje dla Krzyżewa. Jesteśmy tu po to, aby służyć ludziom. 

Fundacja w ciągu ostatnich czterech lat zainwestowała w Krzyżewie 1,5 mln zł. Przy skali budżetu 

gminy to mała suma, ale dla nas to ogromne pieniądze. Zainwestowaliśmy po to, aby ośrodek się roz-

wijał, podnosił jakość usług i lepiej współpracował z osobami niepełnosprawnymi. Fundacja w sensie 

prawnym i finansowym nie ma żadnych korzyści z Krzyżewa. Nie mamy żadnego interesu w działa-

niu ośrodka. Poza tym, że służymy ludziom. Podziękował osobom, które wspierały projekt i były bli-

sko osób niepełnosprawnych. Zachęcił do korzystania z usług realizowanych w Krzyżewie i wyraził 

swoje zadowolenie z wyników pracy pracowników ośrodka z terenu gminy Sokoły.  

Do przedstawionych informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 3. 

Agnieszka Kurzyna Dyrektor CKB w Sokołach poinformowała, że Centrum Kuturalno-

Biblioteczne w Sokołach otrzymało dofinansowanie z Narodowego Centrum Kultury z programu 

„Dom kultury plus inicjatywy lokalne 2019” na dwie części zadania. Pierwsza część obejmuje prze-

prowadzenie diagnozy potrzeb kulturalnych mieszkańców gminy Sokoły, a druga to zrealizowanie 

inicjatyw oddolnych, czyli uzyskanie odpowiedzi na pytanie jakie wydarzenia kulturalne chcieliby 

mieszkańcy, aby na terenie gminy miały miejsce? W sesji uczestniczy pani Katarzyna Łotowska, która 

przeprowadza taką diagnozę i sporządzi raport z naszych dotychczasowych spotkań.  

Katarzyna Łotowska Prezes Ośrodka Wspierania Organizacji Pozarządowych w B-stoku poin-

formowała, że badania wykonywane są od początku miesiąca. Mieliśmy już okazję spotkać się 

z dziećmi, młodzieżą i rodzicami dzieci, które korzystają z Centrum Kuturalno-Biblioteczne w Soko-

łach. Oprócz tego spotkaliśmy się z osobami decyzyjnymi i aktywnymi w gminie, czyli ludźmi którym 
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zależy na tym, aby w centrum działy się takie rzeczy, które będą najbardziej intersujące dla wszyst-

kich. Na dzisiejszej sesji chcemy zadać kilka pytań sołtysom gminy. Sołtysi są najbardziej zoriento-

wani w tym, co dzieje się nie tylko w samych Sokołach, ale we wszystkich sołectwach. Takie infor-

macje są dla nas bardzo ważne. Przygotowaliśmy ankietę (ankieta stanowi załącznik nr 7 do proto-

kołu) i prosimy o udzielenie odpowiedzi na pięć otwartych pytań. Pani Katarzyna Łotowska omówiła 

pytania zawarte w ankiecie, przekazała ją sołtysom do wypełnienia i poprosiła o zwrot wypełnionych 

ankiet pracownikom CKB podczas dzisiejszej sesji. 

Do przedstawionych informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 4. 

Agnieszka Kurzyna Dyrektor CKB w Sokołach przedstawiła sprawozdanie z działalności Cen-

trum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach za 2018 rok, które stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Do przedstawionych informacji pytań i uwag nie wniesiono. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Ad. 5. 

 Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos panu wójtowi. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy przedstawił raport o stanie gminy. Wydruk raportu stanowi za-

łącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 6. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z przepisami w deba-

cie nad raportem mogą zabrać głos radni i maksymalnie 15 mieszkańców gminy. W przypadku chęci 

zabrania głosu przez mieszkańca gminy wymagane było złożenie do dnia 24 czerwca 2019 r. zgłosze-

nia popartego podpisami 20 osób. Komunikat w tej sprawie został podany do publicznej wiadomości. 

Do chwili obecnej nie wpłynęło żadne zgłoszenie. Poprosił radnych o debatę nad raportem. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, jak wygląda ściągalność opłaty za śmieci? Często spotykamy 

się z opiniami, że wiele osób nie płaci. Poprosił o udzielenie odpowiedzi na pytania, jaki odsetek 

mieszkańców obecnie zalega z taką opłatą?  Jakie środki podejmuje gmina, aby poprawić ściągalność 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi? Zwrócił uwagę, że niewnoszenie przez wszyst-

kich mieszkańców opłaty rzutuje w jakimś stopniu na stawki opłat, dlatego bardzo ważnym staje się 

uszczelnienie tego systemu. 

 Irena Bruszewska Skarbnik Gminy odpowiedziała, że cały czas prowadzimy egzekucję. Na 

bieżąco wysyłamy upomnienia. W roku bieżącym z zaległości wpłynęło ponad 30 tys. zł. Oprócz tego 

stosujemy informację dla poszczególnych osób, które zalegają z opłatą nawet z lat wcześniejszych. To 

nie wpływa tak w zupełności na stawki opłat. W ostatnim okresie mamy bardzo ładną ściągalność i z 

biegiem czasu ulega ona poprawie. Pracę komornika oceniamy bardzo dobrze. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, jaki odsetek osób nie płaci za śmieci? 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy odpowiedziała, że nie może odpowiedzieć na to pytanie, 

gdyż wymaga to wyliczenia. Wyjaśniła, że nie jest to duży odsetek. Podjęte działania powodują, że 

zadłużenie się zmniejsza.  

Radny Marek Czajkowski powiedział, że radni zostali wybrani przez mieszkańców i chcą pra-

cować dla dobra gminy. Wyraził nadzieję, że pan wójt wyrazi zgodę, aby radni czasami mogli zgłosić 

do realizacji również swoje projekty.  

Józef Zajkowski Wójt Gminy oświadczył, że nie rozumie kontekstu wypowiedzi. Zapytał, czy 

coś komuś ogranicza? 

Radny Marek Czajkowski odpowiedział, że nie, ale czasami chcemy realizować swoje pomy-

sły. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy zapytał, czy teraz radni tego nie robią? 

Radny Marek Czajkowski oświadczył, że w debacie podsumowujemy tamten rok, a jego wy-

powiedź dotyczy przyszłej współpracy. 

Józef Zajkowski Wójt Gminy wyjaśnił, że to nie jest tak, że wójt sam podejmuje decyzje. Ra-

da gminy ma swoje kompetencje, a wójt swoje i razem współpracujemy. Nikt nie jest ograniczany. 

Więcej pytań i uwag nie wniesiono. 
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Ad. 7. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Soko-

ły wotum zaufania. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gmi-

ny Sokoły wotum zaufania, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VII/44/2019 

w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Sokoły wotum zaufania,  

stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

 

 Józef Zajkowski Wójt Gminy podziękował za udzielone wotum zaufania. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady ogłosił 5 minutową przerwę w posiedzeniu. 

 

Ad. 8. 

1) 

Po przerwie przewodniczący wznowił obrady i przekazał głos pani skarbnik. 

 Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła Zarządzenie nr 21.2019 Wójta Gminy Sokoły 

z dnia 9 maja 2019 r. w sprawie przyjęcia rocznego sprawozdania finansowego gminy Sokoły i za-

twierdzenia rocznych sprawozdań finansowych samorządowych instytucji kultury za 2018 rok, które 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

2) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 

rok 2018 przyjęte Zarządzeniem Nr 12.2019 z dnia 29 marca 2019 r., które stanowi załącznik nr 13 

do protokołu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 9. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy zapoznała z Uchwałą Nr II-00321-86/19 Składu Orzekają-

cego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 25 kwietnia 2019 roku w sprawie wyra-

żenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Sokoły sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 

rok, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 10. 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła informację o stanie mienia Gminy Sokoły, 

która jest załącznikiem nr 11 do załączonego powyżej Zarządzenia Nr 12.2019 Wójta Gminy Sokoły 

z dnia 29 marca 2019 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2018 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 11. 

Marek Czajkowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy o wykonaniu budżetu gminy za 2018 rok. Opinia stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Następnie zapoznał z Uchwałą Nr II-00322-58/19 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachun-

kowej w Białymstoku z dnia 3 czerwca 2019 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną Rady Gminy Sokoły wniosku o udzielenie Wójtowi absolutorium za 2018 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 



 7 

 

Ad. 12. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania fi-

nansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2018 rok. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał w/w projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 9 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie za-

twierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły 

za 2018 rok.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozda-

nia finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Sokoły za 2018 rok, stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VII/45/2019 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Sokoły za 2018 rok, stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 

Ad. 13. 

Marek Czajkowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wystąpił do Rady Gminy z wnio-

skiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 

19 do protokołu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał w/w projekt uchwały. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy, stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VII/46/2019 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy,  

stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

Józef Zajkowski Wójt Gminy podziękował za zaufanie i udzielone absolutorium. 

 

Ad. 14. 

1) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2019 rok. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 

rok. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2019 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zmian w budżecie gminy na 2019 rok.  
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Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2019 rok, stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VII/47/2019 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok,  

stanowi załącznik nr 23 do protokołu 

 

2) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wielolet-

niej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie w zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024, stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VII/48/2019 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sokoły na lata 2019-2024,  

stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

3) 

Irena Bruszewska Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomo-

cy finansowej Województwu Podlaskiemu. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Podlaskiemu. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzie-

lenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały udzielenia w sprawie pomocy finan-

sowej Województwu Podlaskiemu, stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VII/49/2019 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Podlaskiemu,  

stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

 

4) 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia planu 

sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz określenia granic 

obwodów publicznych szkół podstawowych. 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady poprosił Wojciecha Czajkowskiego Wiceprze-

wodniczącego Rady o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych 
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szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz określenia granic obwodów publicz-

nych szkół podstawowych. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie ustale-

nia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz określenia 

granic obwodów publicznych szkół podstawowych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

Wojciech Czajkowski Wiceprzewodniczący Rady poddał głosowaniu imiennemu w/w projekt 

uchwały. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie 

ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz okre-

ślenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych.  

Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia planu sieci pu-

blicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły oraz określenia granic obwodów 

publicznych szkół podstawowych, stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 

Uchwała Nr VII/50/2019 

w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Sokoły 

oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych,  

stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

 

Ad. 15. 

Bożena Perkowska Kierownik Ref. IGKRiP przedstawiła raport z realizacji Gminnego Pro-

gramu Ochrony Środowiska oraz Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest za 

okres 2017-2018, który stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Ad. 16. 

1) 

Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady odczytał podziękowania pana Krzysztofa Jurgiela 

za uzyskany mandat Posła do Parlamentu Europejskiego, które stanowi załącznik nr 31 do protoko-

łu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

2) 

Barbara Idźkowska Sekretarz Gminy poinformowała, że 28 lipca br. w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy Sokoły w godz. od 8.00 do 18.00 odbędą się wybory do izb rolniczych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 

3) 

 Witold Pęza sołtys wsi Pęzy podziękował za wykonanie remontu drogi dojazdowej do pól we 

wsi Pęzy. 

Michał Dworakowski sołtys wsi Dworaki Staśki podziękował za remont drogi w Dworakach 

Staśkach. 

 

Ad. 17. 

 Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady podziękował za udział w VII sesji i zamknął ob-

rady o godzinie 14:10. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołował: 

Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  

 

Krzysztof Grabowski 

 


